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Referendum bardzo
prawdopodobne
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Referendum w 
sprawie odwoła-
nia prezydenta 
Gliwic Zygmunta 
Frankiewicza 
jest bardzo praw-
dopodobne, jak 
dowiedzieliśmy 
się nieoficjalnie. 
Do wymaganej liczby 15.084 

brakuje raptem 340 podpi-
sów. Gdy oddawaliśmy do 
druku bieżący numer Gazety 
Miejskiej, wciąż trwała ich we-
ryfikacja.

- Jesteśmy dobrej myśli - 
wszystko wskazuje na to, że re-
ferendum się odbędzie. W tej 
chwili nie możemy więcej ujaw-
nić, z uwagi na trwający proces 
weryfikacji podpisów - powie-
dział nam Patryk Płuciennik, 
pełnomocnik Obywatelskiego 
Komitetu Referendalnego. 

Komisarz ogłosi wstępne wyni-

ki w najbliższych dniach. Naj-
później do 23 lipca ma zostać 
podany termin ewentualnego 
referendum. 

Przypomnijmy, OKR od kwiet-
nia zbierał podpisy pod wnio-
skiem o zorganizowanie refe-
rendum ws. odwołania prezy-
denta Gliwic Zygmunta Fran-
kiewicza. Ostatecznie udało 
się zabrać ponad 19 tysięcy 
podpisów, lecz część z nich 
została odrzucona ze względu 
na nieczytelne pismo, błędy 
w numerach PESEL czy adre-
sach. (mpp)

Prawie 245 mln kosz-
tować będzie budowa 
pierwszego gliwickiego 
odcinka Drogowej Tra-
sy Średnicowej, który 
pobiegnie od granicy 
z Zabrzem do ulicy 
Kujawskiej. Umowa 
pomiędzy inwestorem 
– spółką DTŚ, a wyko-
nawcą – firmą Skan-
ska, została podpisana 
w środę w siedzibie 
magistratu.  
 
Na trasie o długości 2,8 km 
przewidziano pięć obiektów 
inżynierskich – m.in. wiadukty 
nad ulicą Kujawską i torami 
kolejowymi oraz most nad au-
tostradą A1 i rzeką Kłodnicą.  

Wykonawca, firma Skanska, 
obecnie kończy realizację es-
takady łączącej osiedle Ko-
pernika z ulicą Portową. Jak 
zapewnia przedstawiciel spół-

ki, trudno porównywać obie 
inwestycje.

- To jest inna skala projektu. 
Estakada to jeden obiekt, 
o wartości około 20 mln zł. 
Skala budowy Drogowej Trasy 
Średnicowej jest dziesięć razy 
większa. Głównym obiektem 
jest węzeł z autostradą A1. 
Budowa dwujezdniowej DTŚ-
-ki jest na pewno ciekawsza 
od estakady – powiedział Ka-
zimierz Krysiak, pełnomocnik 
firmy Skanska S.A.

Na pozytywy płynące z inwesty-
cji wskazał prezydent Gliwic. 
- Z chwilą, gdy DTŚ-ka zostanie 
zakończona, będziemy mieli 
powiązany cały główny układ 
drogowy Gliwic. Podejrzewam, 
że nie będzie w Polsce drugie-
go miasta, które miałoby tak 
dobre skomunikowanie prak-
tycznie wszystkich dzielnic – 
podkreślał znaczenie „średni-
cówki” Zygmunt Frankiewicz.

Postęp w budowie DTŚ nie cie-

szy jednak wszystkich miesz-
kańców. Na początku maja 

stowarzyszenie „Gliwiczanie 
dla Gliwic” wystosowało pi-

smo do premiera Donalda Tu-
ska, w którym określają budo-
wę trasy mianem „kuriozalnej 
niegospodarności”.
- Te twierdzenia są niepoważ-
ne i idą wbrew opiniom przytła-
czającej części gliwiczan. My-
ślę, że w pewnym momencie 
powinna zakończyć się dysku-
sja i powinna się zacząć praca. 
Całe szczęście, że dochodzimy 
do takiego momentu, w którym 
zaczyna się budowa – podsu-
mował prezydent Frankiewicz. 
 
W podobnym tonie wypo-
wiedział się Marian Hacuś, 
prezes zarządu DTŚ S.A. 
- Szanuję prawo do odmien-

DTŚ dobija do Gliwic nego zdania. Jak w każdym 
demokratycznym państwie, w 
Polsce jest cały szereg moż-
liwości odwoławczych – np. 
skarżenia, zgłaszania swoich 
wniosków i propozycji. Ale ni-
gdzie nie jest tak, by mała gru-
pa szantażowała większość. 

Trudno to sobie wyobrazić – 
stwierdził Hacuś.

Jak informuje gliwicki 
magistrat, szerokość 

drogi na terenie będzie 
zróżnicowana – wyż-
sze parametry trasa 

będzie miała w pobliżu 
zjazdu na autostradę 
A1, granicy miasta i 
połączenia z częścią 

zabrzańską, natomiast 
bliżej śródmieścia i w 

centrum będzie węższa. 

Inwestycja o wartości prawie 
245 mln zł finansowana jest 
głównie ze źródeł zewnętrz-
nych, a wkład miasta wynosi 
raptem 7 mln. 

Pierwszy fragment „średni-
cówki” w Gliwicach ma zostać 

ukończony w ciągu 25 mie-

sięcy. Przejazd po całym gli-
wickim odcinku powinien być 
możliwy pod koniec 2014 lub 
na początku 2015 roku.

Michał Pac Pomarnacki


